



Saturday, 14th of November 2009

Southern Ocean

Sunrise: 05:42

Sunset: 00:27

A name steeped in legend, Elephant Island is an icon for "Antarctics" the way Cape Horn is for mariners. This imposing and desolate island was home to 22 marooned members of Sir Ernest Shackleton's fabled 1914 Imperial Trans-Antarctic Expedition for four and a half months while they awaited rescue. Led by one of Antarctica's greatest unsung heroes John Robert Francis (known as Frank) Wild, the men barely survived living in horrible conditions beneath two overturned lifeboats. Named for Frank, Point Wild was originally known as Cape Wild and "Cape Bloody Wild" by the men stranded there. Point Wild is home to a small colony of hardy chinstrap penguins and a single bronze bust incongruously watching over them. The bust is of Captain Luis Pardo master of the Chilean Navy ship *Yelcho* that eventually rescued Shackleton's men. Pardo's was no mean feat; taking the underpowered *Yelcho* without permission he risked his command, his rank, and his very life on a mission where three other superior craft had failed.

Depending on our progress, we hope to be able to see Elephant Island in the distance in the evening. We will keep you informed over the P.A. system.

07:30 - 09:30 Breakfast buffet is served

09:30 Second part of the bridge visits starts today

We will call you by Polar Circle Boat Group. Start with **Group no 7**.
Meet on deck no 6 by the elevators and we will guide you from there to the bridge.

11:00 **„Now and then: the Earth's Paleoclimate“ (English)** with John Chardine
Framheim hall
„Unterseeischwelt und marines Leben in Antarktischen Gewässern.“ (German)
with Rudolf Thomann in Polhøgda Hall

12:00 – 14:30 Lunch buffet is served

14:00 **„Staying warm: Adaptations to life in the Freezer“ (English) with Verena Meraldi in Framheim Hall**
„Zaumgast – Forschungs Stationen in der Antarktis“ (German) with Dr Christine Reinke Kunze in Polhøgda Hall.

15:30 **„Ice and Glaciers“ (English) with Olle Melander in Framheim Hall**
„Robben in der Antarktis“ (German) with Axel Krack in Polhøgda Hall.

17:00 **Film: David Attenborough, Life in the Freezer, The Door Closes and the Big Freeze (English, 60 min) in Framheim Hall**
Film: Die Antarktis (German, 40 min) in Polhøgda Hall.

18:00-21.00 Chilean dinner Buffet is served

21:30 Photos of the day- slideshow with Leslie Kelly in the Panorama Lounge deck 7.

22:00 We invite you to a little informal quiz together with Rudolf Thomann and John Chardine in Panorama Lounge deck 7. Competing groups will be divided according to Polar Circle Boat Group.

Important message: the ships clock will be set back with one hour tonight, the 13th of November 2009

Auf der anderen Seite finden Sie das Tagesprogramm auf Deutsch

Note that the above times are subject to change due to operational, climatic reasons, or Force Majeur.



Samstag, 14. November 2009

Suedpolarmeer

Sonnenaufgang: 05:42

Sonnenuntergang: 00:27

Die legendäre Elefanteninsel ist für Antarktisenthusiasten ein ähnlicher Wallfahrtsort wie Kap Hoorn für Seeleute. Die beeindruckende und verlassene Insel war der vorübergehende Aufenthaltsort für 22 gestrandete Mitglieder der berühmten Imperial Trans-Antarctic Expedition von Sir Ernest Shackleton von 1914. Hier warteten sie viereinhalb Monate auf Rettung. Unter der Leitung des weniger bekannten John Robert Francis (genannt Frank) Wild überlebten die Männer notdürftig unter schrecklichen Bedingungen unter zwei umgedrehten Rettungsbooten. Ursprünglich nach Frank Wild benannt, war ihre Zuflucht bei den gestrandeten Männer bald als "Cape Bloody Wild" bekannt. Hier brüten heute hartgesottene Zügelpinguine unter den Augen einer Bronzestatue. Die Statue stellt Kapitän Luis Pardo dar, den Kommandanten der *Yelcho*, des chilenischen Marineschiffes, das letztendlich Shackletons Männer rettete. Kapitän Pardos Leistung ist nicht zu unterschätzen. Indem er ohne offizielle Genehmigung die untermotorisierte *Yelcho* nach Point Wild führte, riskierte er sein Kommando, seinen Rang und sein eigenes Leben für eine Mission, an der schon stärkere Schiffe gescheitert waren.

Abhängig von unserer Geschwindigkeit, hoffen wir am Abend Elephant Island aus der Entfernung sichten zu können. Wir werden Sie über Lautsprecher informieren.

07:30 - 09:30 Frühstücksbuffet

09:30 Geführte Besichtigungen der Brücke
Wir rufen Sie nach Bootsgruppen auf, beginnend mit **Bootsgruppe 7**.
Treffpunkt auf Deck 6 bei den Aufzügen. Wir werden Sie von dort aus zur Brücke bringen.

11:00 „Now and then: the Earth's Paleoclimate“ (Englisch) mit John Chardine im Framheim Saal
„Unterseefischwelt und marines Leben in Antarktischen Gewässern“ (Deutsch) mit Rudolf Thomann im Polhøgda Saal

12:00 – 14:30 Mittagsbuffet

14:00 „Staying warm: Adaptations to life in the Freezer“ (Englisch) mit Verena Meraldi im Framheim Saal
„Zaumgast – Forschungs Stationen in der Antarktis“ (Deutsch) mit Dr Christine Reinke Kunze im Polhøgda Saal

15:30 „Ice and Glaciers“ (Englisch) mit Olle Melander im Framheim Saal
„Robben in der Antarktis“ (Deutsch) mit Axel Krack im Polhøgda Saal

17:00 Film: David Attenborough, Life in the Freezer, The Door Closes and the Big Freeze (Englisch, 60 min) im Framheim Saal
Film: Die Antarktis (Deutsch, 40 min) im Polhøgda Saal

18:00 – 21:00 Chilenisches Buffet im Restaurant

21:30 Fotos des Tages – Lichtbildershow mit Leslie Kelly in der Panorama Lounge, Deck 7

21:30 Photos of the day- slideshow with Leslie Kelly in the Panorama Lounge deck 7.

22:00 Wir laden Sie zu einem kleinen Wissens-Quiz mit Rudolf Thomann und John Chardine in die Panorama Lounge auf Deck 7 ein. Gegeneinander antretende Gruppen werden nach ihren Bootsgruppen eingeteilt.

Wichtige Nachricht: die Schiffsuhren werden heute nacht (vom 13. auf den 14. November) 1 Stunde nach hinten gestellt

Please find the programme in English on the other side

Wir möchten Sie darauf aufmerksam machen, dass alle hier genannten Aktivitäten und Zeiten sich ändern können, abhängig von Klima, schiffstechnischen Operationen oder unvorhergesehenen Umständen, die ausserhalb unserer Kontrolle liegen



Lørdag, 14 November 2009

Sørishavet Dag 3

Soloppgang :05:42 Solnedgang: 00:27

Et navn som er blitt en legende, Elephant Island er et ikon for "Antarktis frelste" på samme måte som "Kapp Horn" er for sjøfolk. Den ugjestmilde og øde øya var hjem til 22 skipbrudne medlemmer fra Sir Ernest Shackleton's sagnomsuste 1914 Imperial Trans-Antarctic Expedition, i fire og en halv måned mens de ventet på å bli reddet. Ledet av en av Antarktis mer anonyme helter John Robert Francis (kjent som Frank) Wild. Mennene overlevde såvidt under forferdelige forhold under to livbåter de hadde snudd opp ned. Point Wild ble navngitt etter Frank, og var opprinnelig kjent under navnet Cape Wild og "Cape Bloody Wild" av de mennene som satt skipbrudne der. Point Wild er idag hjem til en liten koloni med hardføre ringpingvin, og en enkel bronse statue som ser utover dem. Bronse bysten er av Kaptein Luis Pardo fra det Chilenske marine fartøyet *Yelcho*, som tilslutt reddet Shackleton's menn. Pardo's var en modig mann; han tok ut den relativt lille *Yelcho* uten lov, risikerte sin myndighet, rang og sitt liv på en operasjon der tre andre hadde forsøkt med større båter uten hell.

Avhengig av fremdriften, håper vi å se Elephant Island senere på kvelden i det fjerne. Vi vil holde dere informert over høyttaler anlegget.

07:30 - 09:30 Frokost buffet er servert

09:30 Andre del av brobesøkene starter idag

Vi vil annonsere brobesøk etter Polarsirkel båt grupper og starte med **Gruppe nr 7**.
Møt på dekk 6 ved heisen og vi vil vise dere videre vei til broen.

11:00 „**Now and then: The Earth's Paleoclimate** " (Engelsk) med John Chardine i Framheim Konferanserom.
„Unterseeischwelt und Marines Leben in Antarktischen Gewässern.“ (Tysk) med Rudolf Thomann i Polhøgda Konferanserom.

12:00 – 14:30 Lunsj buffet er servert

14:00 „**Staying warm: Adaptations to life in the Freezer**“ (Engelsk) med **Verena Meraldi i Framheim Konferanserom**.
„Zaumgast – Forschungs Stationen in der Antarktis“ (Tysk) med Dr Christine Reinke Kunze i Polhøgda Konferanserom.

15:30 „**Ice and Glaciers**“ (Engelsk) med **Olle Melander i Framheim Konferanserom**.
„Robben in der Antarktis“ (Tysk) med Axel Krack i Polhøgda Konferanserom.

17:00 **Film: David Attenborough, Life in the Freezer, The Door Closes and the Big Freeze (Engelsk, 60 min) i Framheim Konferanserom.**
Film: Die Antarktis (German, 40 min) i Polhøgda Konferanserom.

18:00-21.00 Chilensk inspirert buffet er servert

21:30 Dagens fotografering – slideshow med Leslie Kelly i Panorama Salongen dekk 7.

22:00 Vi vil gjerne få invitere til en liten uformell spore konkurranse sammen med Rudolf Thomann og John Chardine i Panorama Salongen på dekk 7.
Konkurrerende grupper er delt inn i Polarsirkel båt grupper.

Viktig beskjed – I kveld 13 November stiller vi tilbake klokken en time

Vi gjør oppmerksom på at alle tider er gjenstand for endring på grunn av operasjonelle, værforhold og for Force Majeur.